
 
 

Motie: Solidariteitsfonds voor vrijwillige ouderbijdrage in Zaanstad 

De Gemeenteraad van Zaanstad, in vergadering bijeen op donderdag 20 juni, behandelende 
Voorjaarsnota 2024-2028  

Constaterende dat: 

• Niet alle ouders in Zaanstad in staat zijn de vrijwillige ouderbijdrage voor het onderwijs 
van hun kinderen te betalen; 

• De ongelijkheid tussen scholen in Zaanstad kan toenemen door de verschillende hoogte 
van de ouderbijdragen en de daarmee samenhangende voorzieningen en activiteiten die 
scholen kunnen organiseren; 

• Op de ene school de ouderbijdrage 100 euro is en ouders dit kunnen missen, waardoor 
veel georganiseerd kan worden zoals een schoolreisje naar de Efteling. Terwijl op een 
andere school in een wijk met veel armoede de bijdrage slechts 10 euro is, omdat niet 
meer van ouders gevraagd kan worden. Dit resulteert in schoolreisjes naar bijvoorbeeld de 
speeltuin in de wijk en eenvoudigere excursies, wat zorgt voor ongelijkheid en ongelijke 
kansen in de ontwikkeling van kinderen; 

• De wet vrijwillige ouderbijdrage al bijna drie jaar van kracht is, maar sommige scholen 
deze wet niet goed naleven, waardoor ouders en kinderen nog steeds geconfronteerd 
worden met kosten die vrijwillig zouden moeten zijn. 

Overwegende dat: 

• Een solidariteitsfonds, zoals geïntroduceerd in de gemeente Utrecht, ertoe kan bijdragen 
dat ouderbijdragen eerlijker verdeeld worden en alle kinderen gelijke kansen krijgen om 
deel te nemen aan schoolactiviteiten; 

• Een dergelijk solidariteitsfonds stress kan wegnemen bij ouders met geldzorgen en kan 
bijdragen aan gelijke kansen voor alle kinderen in Zaanstad; 

Verzoekt het college: 

1. Te verkennen of een solidariteitsfonds naar het voorbeeld van Utrecht ook mogelijk is in 
Zaanstad, waarbij de vrijwillige ouderbijdrage blijft bestaan, maar het bedrag naar een 
fonds gaat in plaats van direct naar de betreffende school. 

2. In gesprek te gaan hierover met schoolbesturen van basisscholen en middelbare scholen in 
Zaanstad. 

3. De gemeenteraad te informeren over de uitkomsten van de verkenning en de eventuele 
stappen die genomen kunnen worden om een solidariteitsfonds te realiseren. 
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